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ورود به سواحل کیش، ممنوع

آرمان ملی: ورود به ســواحل کـــیش 
بر اساس دستور دادستان عمومی و انقلاب 
جــزیره به منظور کاهش زنجیره ابتـــلا و 
همه گیری ویروس کرونا ممنوع شد. محمد 
عباســی دادستان عمومی و انقلاب کیش در 
نامه ای به سرهنگ علی اصغر جمالی فرمانده 
انتظامی ویژه این جزیره که نوشت: »دستور 
فرمایید تمامی نیروها با تمامی ظرفیت و توان 
بر رعایت و اجرای مصوبات کمیته امنیتی و 
انتظامی شورای سلامت کیش نظارت کرده 

و با متخلفین برخورد لازم صورت بگیرد.« 

ورود فتا به حیوان کشی زنان
ایسنا: معاون اجتماعی پلیس فتا از ورود 
این پلیس به ویدئوهای منتشر شده از کشتن 
برخی از حیوانات از سوی زنان در فضای 
مجازی خبر داد. سرهنگ رامین پاشایی 
درباره ویدیوهای منتشر شده از برخی از زنان 
که در آن اقدام به کشتن برخی از حیوانات و 
آزار آن می کنند گفت: این موضوع از سوی 
پلیس فتا در حال رسیدگی است و تحقیقات 
پلیس در این زمینه آغاز شده است. با توجه 
به اینکه به نظر می رسد این اقدام در یکی 
از استان های کشور رخ داده است دو رده در 
پلیس فتا بررسی و آن را در دستور کار قرار 
دادند و هم جزئیات بیشتری از این ویدئو 
به دست آید و هم با موارد تخلف برخورد 

قانونی شود.

تمهیدات ناجا برای محرم 
آرمان ملی: نیروی انتظامی با فرا رسیدن 
ماه محرم الحرام در اطلاعیه ای بر رعایت شیوه 
نامه های بهداشتی در این ایام توسط عزاداران 
اباعبدا... الحسین)علیه السلام( تاکید کرد. 
در متن این اطلاعیه آمده است: برابر سنوات 
گذشته، تمهیدات لازم برای تأمین امنیت 
این مراسم در جای جای کشور فراهم شده 
است و پوشش انتظامی، نظم بخشی، اجرای 
طرح های ترافیکی با رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی به جد در دستور کار قرار دارد. 
حفظ امنیت عمومی، جلوگیری از هرگونه بی 
نظمی، سد معبر های اطراف مراسم، مقابله 
با هرگونه ناامنی و اقدام مخل امنیت از مهم 
ترین وظایفی است که فرماندهی انتظامی 
استان ها، شهرستان ها و واحدهای پلیس با 
همکاری سایر دستگاه ها مسئولیت تحقق آن 

را بر عهده دارند.

کمک دولت به حمل و نقل 
آرمان ملی: شهردار سابق تهران گفت: با 
توجه به نوسانات قیمت ارز اقلامی مانند واگن 
و اتوبوس بسیار گرانتر از قبل تهیه می شود، 
چرا که شرایط تحریم هم اثرگذار است. پیروز 
حناچی گفت: موضوع حمل و نقل تهران یک 
موضوع حاکمیتی است. تا قبل از شرایط کرونا 
به طور روزانه حدود ۵ میلیون نفر از حمل و 
نقل عمومی تهران استفاده می کردند و در 
شرایط کرونایی حدود ۲ و نیم میلیون نفر 
استفاده می کنند. موضوع ساده ای نیست 
و اعتقاد دارم که دولت برای حل این موضوع 
حتما باید به شهرداری تهران کمک کند. وی 
در پاسخ به این سوال که بعد از شهرداری 
تهران در چه سمتی فعالیت خواهد کرد؟ 
گفت: بنده استاد دانشگاه تهران هستم و به 

دوران تدریس بازمی گردم.

محدودیت های ترافیکی محرم 
آرمان ملی: رئــیس پلیس راهور تهران 
بزرگ از اجرای محدودیت های ترافیکی با 
توجه به برگزاری مراسم در نیمه اول محرم و 
حضور هیئات و دسته های عزاداری در سطح 
معابر و میادین خبر داد. سردار محمدحسین 
حمیدی بیان کرد: با توجه به فرارسیدن دهه 
اول محرم شرایط ترافیکی و محدودیت های 
متفاوتی برقرار خواهد شد که این طرح ها 
عزاداری  هیأت های  شرایط  با  متناسب 
است چرا که با اجرای مراسم در فضای باز 
و شبکه معابر بخشی از خطوط ویژه، میادین 
و سطح معابر به مراسم عزاداری تعلق خواهد 
گرفت. تغییر ساعت تردد شبانه موکول به 
نظر ستاد ملی مقابله با کروناست که تا این 
لحظه ابلاغیه ای مبنی بر تغییر ساعت ارسال 
نشده و به محض تصمیم گیری و ابلاغ، تغییر 
ساعت ها لحاظ خواهد شد.  تردد کامیون ها 
و وسایل نقلیه سنگین در ایام محرم از ۳۰ 

دقیقه بامداد تا ۶:۳۰ صبح مجاز است.

مرگ ۲۴ استاد و ۵ دانشجو با کرونا  
ایلنا: رئیس دانشگاه تهران با اشاره به اینکه 
در حلقه های تصمیم گیری، تصمیم سازی 
از فعالیت های اجرائی کشور  و بسیاری 
دانشگاه ها وارد نمی شوند، از موازی کاری و 
جزیره ای عمل کردن در تولید واکسن  کرونا 
در کشور انتقاد کرد. محمود نیلی احمد آبادی 
درباره تعداد اساتید فوت شده در دانشگاه 
تهران بر اثر کرونا ویروس آمار دقیقی ندارم، 
اما حدود بیست و چهار یا بیست و پنج نفر 
است، ضمن اینکه دو نفر از همکاران ما نیز 
در کوه دچار حادثه شدند که باید از فوت 
شدگان بر اثر کرونا تفکیک شوند. حدود پنج 
نفر از دانشجویان دانشگاه تهران بر اثر ابتلا به 

کووید۱۹ جان خود را از دست داده اند.

کوتـــــاه

سال گذشته مرکز آمار سبد هزینه خانوار را شش میلیون و 
هشتصد و چهل هزار تومان اعلام کرد. این رقم را مرکز آمار با 
لحاظ پایین ترین قیمت ها و بدون دخالت ما اعلام کرد. یعنی 
برای تامین سبد خانوار یک خانواده سه نفره باید حداقل 
شش میلیون و هشتصد و چهل هزار تومان هزینه بشود تا این 
خانواده بتواند زندگی اش را اداره کند. حال ما مساله متناسب 
سازی را هم انجام داده ایم. آقایان از تیرماه سال گذشته تا 
تیرماه امسال تورم را هفتاد و نه درصد اعلام کردند که البته 
ما این را هم قبول نداریم. اما جمع افزایش متناسب سازی ما 
برای حداقل افزایش حقوق و متناسب سازی ها پنجاه درصد 
بوده و برای سایر سطوح، چون عقب افتادگی های چند ساله 
اتفاق افتاده متناسب سازی ها از پنجاه تا هفتاد درصد بوده 
است. اینکه مسئولان تورم را هفتاد و نه درصد برآورد کرده 
اند باعث شده تا در آن مورد اول که متناسب سازی حداقلی 
بود پرداختی ها تا ۲۹ درصد عقب بیفتد. در مورد سایر سطوح 
هم یک تعدادی از بازنشستگان هستند که هفتاد و پنج درصد 
گرفته اند، اما تعداد دیگری هستند که همان پنجاه درصد را 
دریافت کرده اند. این تعداد باز سفره هایشان تا بیست و نه 
درصد کوچک تر شد. سال گذشته که ما درصدد بودیم تا رقم 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان را پنجاه درصد افزایش 
بدهیم شرایطی پیش آمد که در طی همین سال جاری ظرف 
دو ماه جیب همه خالی شد؛ بنابراین این مساله متناسب 
سازی معنا و مفهومی ندارد که ما منتظر بمانیم که تصویب 
بشود یا نشود. چون از یک طرف مبالغی به بازنشستگان داده 
می شود و بعد از جای دیگری همان مبالغ از آنها ستانده 
می شود. این روش که نیاز های بازنشستگان را رفع نمی کند 
و به هیچ دردی هم نمی خورد. ظرف دو سال پیاپی متناسب 
سازی انجام شده و دلخوش هستیم که تحولی در حقوق مردم 
ایجاد شده است. اما ظرف این دو سال نه تنها همه این مبالغ 
پس داده شده بلکه شاید بیست درصد هم از منابع مالی ما تا 
این موقع از سال کاهش پیدا کرده است. البته تا پایان سال 
فرصت زیادی باقی مانده و معلوم نیست تا چه سقفی از منابع 
مالی ما کاهش پیدا خواهد کرد. در این شرایط انتظار هم 
این است که صدای اعتراض مردم هم بلند نشود. اما چطور 
می توان چنین انتظاری را داشت آن هم در حالی که مردم 
شب می خوابند و صبح بیدار می شوند و می بینند قیمت ها 
بالا رفته است. امروز یک مستاجر بازنشسته که خانه ای را 
سال گذشته به مبلغ دو میلیون و نیم کرایه و هفتاد میلیون 
تومان مبلغ پیش اجاره کرده امسال اگر بخواهد جایی را در 
هرکجا حتی در دورافتاده ترین نقاط اجاره کند مبلغ هزینه 
کرایه ماهانه حداقل به دو برابر و مبلغ پیش پرداخت به سه 
برابر رسیده است. در چنین شرایطی چه کسی توان تامین 
چنین هزینه ای را دارد؟ آیا باید منتظر بی خانمان شدن 
بازنشستگان مستاجر بمانیم؟ چه کسی پاسخگوی این 

وضعیت خواهد بود؟

جیب بازنشستگان خالی تر شد 

روی خط آرمان ملی

     88760176                                              
قشر پرستاری

چرا قشر پرستار باید در این شرایط  بحرانی کرونا پای کار 
باشند و خدمت رسانی کنند .ولی هیچ حمایتی از این عزیزان  
مسئولان نباشند امیدوارم مردم به فکر باشند تا این شرایط 
زودتر به پایان برسد و بار شغلی پرستاران و پزشکان کمتر 

شود.
گرامی از تهران

تولید انبوه واکسن
خبر تولید انبــوه واکســن را اعلام کردند ولی همچنان با 
پیک پنجم کرونا درگیر هستیم تا کی نمی خواهند واقعیت را 
به مردم بگویند. پس این تولید انبوه واکسن هایی که ایران 

ساخته است کجاست که نمی توانند به مردم تزریق کنند.
یک شهروند از تهران 

آزمون استخدامی
لغو آزمون استخــدامی در این شرایط کرونایی مهم تریم 
مسأله ای است که مسئولان باید به فکر این موضوع باشند. در 
حال حاضر هم که مراسم محرم را آزاد کرده اند و شلوغی های 
عزاداری ها پیک بعدی را صددرصد در پی دارد . فقط باید گفت 

خدا به داد مردم برسد.
حضرتی از تهران

قطعی برق
بدون هیچ اطلاعی ۳ ساعت تمام برق فردیس و ملارد و... 
را قطع کردند وقتی هم برق نباشد نه آنتن گوشی، نه اینترنت  
هیچی وصل نیست لطفا مسئولان حداقل اعلام کنند که چه 

زمانی قرار است برق منطقه ای را قطع کنند.
محبی از فردیس

اجاره خانه
متاسفانه هیچ مسئولـــی در خصوص افزایش اجاره بها 
اظهارنظر نمی کند، مستاجر هستیم و هر روز خبر از افزایش 
اجاره مسکن را می شنویم با این وضعیت اقتصادی خیلی 
سخت است اجاره بیشتری پرداخت کنیم. هر صاحبخانه ای 
خانه اش را نزدیک به هشتاد درصد افزایش اجاره داده است 
و هیچ کسی هم نمی گوید چرا این کار را می کنی، من چطور 

می توانم اجاره  خانه ام را بدهم.
حبیبی از تهران

 علی دهقان کیا 
  رئیس کانون بازنشستگان 

آرمان ملی- منیره چگینی:  بالاخره تأمین اجتماعی استان تهران
هشدار کارشنــاسان به حقیقت 
پیوست و کشــور با کمبود شدید 
دارو، تخت های بیمارستانی، واکسن، 
سُرم و... مواجه شد. کمبودهایی 
که در صورت تداوم شرایط فعلی و 
افسارگسیخته کرونای دلتا، می تواند 
به زودی رنگ و بوی فاجعه به خود 
بگیرد. موضوع کمبود دارو، از چند 
سال گذشته جدی بود، اما با افزایش 
شمار مبتلایان به کرونا طی چند وقت 
اخیر، شرایط داروخانه ها نیز مانند 
بیمارستان ها بحرانی تر شد و معلوم 
نیست که مسئولان وزارت بهداشت 
و سازمان غذا و دارو، که این روزها 
مشغول جمع کردن وسایل شان از 
روی میزهای مدیریت شان هستند، 
چرا توضیحی در این رابطه نمی دهند.

گزارش »آرمان ملی« از شرایط وخیم تجهیزات پزشکی و بیمارستانی: 

کمبود دارو به تابوت هم رسيد! 
    هنوز در خصوص تعطیلي سراسري، تردید دارند؛ تاسف واقعا! 

    یک کارشناس به »آرمان ملی« گفت: زمانی که وزیر، پزُ راهکارهای جهانی مقابله با کرونا می داد، »دلتا« وارد ایران شده بود 

همان طور که انتشار تصاویر داروخانه ۲۹ فروردین 
نزاجا واقع در میدان حر، که نشان می داد جای سوزن 
انداختن نیست و مردم برای تهیه دارو به این داروخانه 
هجوم برده اند، کسی را شوکه نکرد. البته وضعیت در 
داروخانه های دولتی و مرکزی دیگر شهرها نیز چندان 
تفاوتی ندارد و مردم وقتی برای داروهای اساسی به این 
مکان ها مراجعه می کنند با یک کلمه مواجه می شوند: 
»نداریم«! این در حالی است که بسیاری از داروها 
که تعدادی از آنها فقط در اختیار دولت و با ارز دولتی 
خریداره شده، به شکل وسیعی در ناصرخسرو خرید و 
فروش می شود. در حقیقت ناصرخسرو امروز به مقصد 
افراد پولدار جامعه تبدیل شده و بازار فروش داروهای 
ضروری و قاچاق سکه است. همان طور که محسن 
فتحی، عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس از 
نابسامانی توزیع و قیمت دارو با اوج گیری شیوع کرونا 
انتقاد کرد و در توئیتر نوشت: »در حالی که رمدسیویر در 
داروخانه ها کمیاب شده، در بازار آزاد به قیمت چند برابر 
و به راحتی پیدا می شود. قیمت داروی اکتمرا در عرض 
یک ماه ۳ برابر شده است. نباید به کاسبان کرونا اجازه 
داد به قیمت جان مردم جیب خود را پر کنند.« همچنین 
سُرم سرم قندي  ۵۰۰ میلي لیتری که تا پیش از این ۱۵ 
هزار تومان قیمت داشت، در برخی از داروخانه ها تا ۱۵۰ 
هزار تومان به فروش می رود!.  انتشار تصاویر بستری 
بیماران کرونایی در راه روهای بیمارستان ها و خوابیدن 
بیماران روی زمین نیز نشان از شرایط بحرانی کشور 
دارد. بیمارستان ها مجبورند نمازخانه ها و مساجد خود را 
تجهیز کنند تا بتوانند بیماران را پذیرش کنند. وضعیت 
به حدی بغرنج شده که در بسیاری از بیمارستان ها، کادر 
درمان به دلیل عدم وجود ظرفیت لازم برای پذیرش 
خیل بیماران جدید، اقدام به بستری آنها در محوطه 
بخش ها با پهن کردن پتو بر روی زمین کرده اند، با این 
حال جلیل کوهپایه زاده،رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
ایران از راه اندازی بیمارستان های صحرایی خبرداد 
و گفت: » کماکان از طریق بخش های کلینیک های 
سرپایی، مراکز درمان های تزریق سرپایی، بیمارستان ها 
و مطب ها به نیاز بیماران پاسخ داده شده، بنابراین اگر 
بیمار افزایش پیدا نکند، نیاز به بیمارستان اضافه و 
موقتی نخواهیم داشت.« از دیگر اتفاق های روزگذشته 
درگیری بین معلمان و مسئولان تزریق واکسن در رشت 
به دلیل ازدحام مردمی بود. البته باید به این کمبودها، 
کمبود»تابوت« نیز اضافه کنیم که با فزایش شمار مرگ و 
میر، در کل کشور با چالش روبه رو شده است. بر موضوعی 
که فرماندار مشهد در گفت وگو با فارس به آن اشاره کرد 
و این خبرگزاری از قول محمدرضا هاشمی، فرماندار 
مشهد نوشت:  »افزایش آمار فوت شدگان ناشی از فاجعه 

کرونا در مشهد منجر به کمبود تابوت و آمبولانس در این 
کلان شهر شده است« اما او ساعاتی بعد در مصاحبه با 
ایرنا گفته هایش را تکذیب کرد. اما پیش از تکذیب این 
مسئول، نمایندگان مشهد، با نامه ای از رئیس جمهور 
درخواستند که »سفر به مشهد را ممنوع کنند« در 
بخشی از نامه نمایندگان به سیدابراهیم رییسی آمده 
است: »عبور از این بحران، تصمیم قاطع و فوری جنابعالی 
مبنی بر تفویض اختیارات ویژه به استان و تامین فوری 
نیازهای دارویی، تجهیزاتی و بودجه ای دانشگاه علوم 
پزشکی مشهد را می طلبد. بر این اساس موارد زیر مورد 
تقاضاست: اعمال ممنوعیت قانونی و فیزیکی سفر 
به مقصد مشهد مقدس؛ الزام به رعایت پروتکل ها در 
ادارات، واحدهای صنفی و... و تعطیلی موقت یا کاهش 
ساعت فعالیت آنها به صلاحدید استاندار« همزمان 
وزیر بهداشت نیز نامه ای به رئیس جمهور نوشت و در 
آن پیشنهاد تفویض اختیار به استانداران برای اعمال 

محدودیت های کرونایی را ارائه داد. 
 چرا کشور تعطیل نمی شود

در این شــرایط که نه مــی توان امید به افزایش 
واکسیناسیون داشت و رعایت پروتکل های بهداشتی از 
سوی مردم از ۳۹ درصد ماه گذشته به ۳8 درصد رسیده، 
یک تعطیلی گسترده و به معنای واقعی می تواند تنها راه 
نجات باشد، اما هیچکدام از اعضای ستاد ملی مقابله با 
کرونا به این امر باور ندارند. روح ا... جمعه ای در توئیتی، 
نوشت: »پیشنهاد تعطیلی ابتدا در قرارگاه مورد بحث قرار 
گرفت و سپس در ستاد ملی کرونا با حضور رئیس جمهور 
محترم، با توجه به شرایط فعلی بدون هیچ مخالفتی، 
عدم تعطیلی تصویب شد.« معلوم نیست که باید چه 
اتفاقی در کشور رخ بدهد و مرگ و میر مردم چهار 
رقمی شود که اعضای ستاد ملی کرونا با تعطیلی کشور 
موافقط کنند. امری که درصورت تداوم شرایط فعلی، 
به زودی محقق خواهد شد و پیش بینی چندین مرجع 
بین المللی این است که تا یک ماه آینده تعداد موارد 
ابتلاء بالا خواهد رفت و تا یک ماه و نیم آینده موارد مرگ 

صعودی خواهد بود. 
 کارشناسان معاند بودند! 

در این میان علی کرمی، متخصص بیوتکنولوژی 
پزشکی در رابطه با این شرایط به »آرمان ملی« می گوید: 
»تا پیش از این مدیریت بحران در کشور ما »مدیریت 
پس از بحران« بود، اما ظاهرا این مدیریت به کل 
فراموش شده است. این چه نوع مدیریت بحران است؟ 
که هیچ کسی به کار خود عمل نمی کند و تدبیری 
برای بهبود شرایط ندارد. زمانی که فریاد می زدیم 
که مرزها را ببندید، کشور را به طور کامل قرنطینه 
کنید، ایران تحریم است و به زودی با مشکل جدی 
دارو روبه رو خواهیم شد و هزار فریاد دیگر، مسئولان 

وزارت بهداشت، به جای گوش کردن به این هشدارها، 
ما را ممنوع المصاحبه می کردند، انگار انتقادهای ما از 
سر عناد است و آنها دلسوز کشور هستند. چرا کسی 
خجالت نمی کشد که هربار که ویروسی در یک مکان 
از دنیا جهش پیدا می کند، اولین کشوری که دچار 
بحران می شود، ایران است. در حقیقت ایران به بهشت 
ویروس های جهش یافته تبدیل شد و انواع و اقسام آن به 
شکل وسیعی در کشور گسترش پیدا کرد. وی در ادامه 
می افزاید: روزگذشته نیز در خبرها خواندیم که کووید 
در آفریقای جنوبی جهش دیگری داشته و جان یک نفر 
را هم گرفته، قطعا باید منتظر بمانیم که تا چند وقت 
دیگر این ویروس نیز سر از ایران دربیاورد و هزاران نفر از 
مردم کشور ما را روانه آرامستان ها کند. کسانی که اجازه 
می دهند تومور بدخیم به مغز استخوان برسد و سپس 
به فکر شیمی درمانی می افتید! باید محاکمه شوند، این 
همه کارشناسان در رسانه ها تذکر دادند که کرونای 
»دلتا«، »هندی«، »آفریقای جنوبی« در راه است، اما 
شما به جای گوش کردن به سخنان آنها و هشدار های 
موج پنجم از دو ماه پیش، آنها را ممنوع مصاحبه با 
رسانه ها کردید! زمانی که مسئولان و وزیر بهداشت 
برای راهکارهای جهانی مقابله با کرونا پزُ می داد و دائم 
سخنرانی می کرد که نمایندگان چند کشور برای اینکه 
بدانند از چه متدی برای کنترل کرونا استفاده کرده ایم، 
در بی خبری ایشان »دلتا« وارد ایران شد خود من در 
گفت وگوهایم اعلام کردم که علاوه بر ویروس کرونای 
جهش یافته دلتا، سویه »سوپر دلتا« نیز در راه ایران 
است و این ویروس نه تنها باعث وخیم تر شدن حال بیمار 
می شود، بلکه شدت سرایت بالاتری تا ۹۰ درصد بیشتر از 
ویروس معمولی دارد و جوان تر ها را درگیر می کند، ولی 
انگار گوش شنوایی در ستاد کرونا نیست و منتقدان و 

دلسوزان »پفیوز«، »فتنه انگیز« و... خطاب می شوند.
 مرگ 508 نفر در یک روز 

طبق آخرین آماری که وزارت بهداشت و درمان اعلام 
کرده، از دوشنبه تا سه شنبه )۱۹ مرداد( ۳۹ هزار و ۱۳۹ 
بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد 
که ۴ هزار و ۶۳۶ نفر از آنها بستری شدند. ۵۰8 بیمار 
کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان 
باختگان این بیماری به ۹۵ هزار و ۱۱۱ نفر رسید. تا 
کنون ۱۳ میلیون و ۵۲۰ هزار و ۱۲۷ نفر دُز اول واکسن 
کرونا و سه میلیون و ۲۷۴ هزار و ۹8۰ نفر نیز دُز دوم 
را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده 
در کشور به ۱۶ میلیون و ۷۹۵ هزار و ۱۰۷ دُز رسید. 
۳۳۶ شهر کشور در وضعیت قرمز، 8۴ شهر در وضعیت 
نارنجی، ۲8 شهر در وضعیت زرد قرار دارند. در این میان 
سیما سادات لاری، سخنگوی وزارت بهداشت وضعیت 
کشور را  قرمز تیره یا سیاه است می داند و معتقد است که 

یـادداشــت

 150 هزار جوان 
در انتظار مهاجرت

رئیس انجمن علمی مامایی ایران 
و عضو شورایعالی نظام پزشکی در 
رابطه با وضعیت نرخ رشد جمعیت 
کشور با اشاره به این که کاهش نرخ 
رشد جمعیت از دهه 8۰ قابل پیش 
بینی بــود و متخصصان نسبت به 
آن هشدار می دادند، از نمایندگان 
درخواست کـــرد تا در تدوین طرح 
جوانی جمعیــت کشور از نظرات 
کارشناسان و متخصصان همچون 
انجمن علمی مامایی استفاده کنند. 
خداکرمی با بیان اینکه علت کاهش 
نرخ رشد جمعیت کشور تک عاملی 
نیست، افزود: سالانه حدود ۱۵۰ هزار 
جوانی که کشور و خانواده برای آنها 
هزینه کرده است، به سن فعلیت و 
اشتغال و کار آفرینی رسیده اند، در 
سن ازدواج، باروری و فرزندآوری قرار 
دارند رویای خود را در آنسوی مرز ها 
جستجو می کنند و در حــال ترک 
کردن کشورند یا سرمایه های ارزی که 
باید صرف تولید و اعتلای کشور شود 
به گرجستان و دبی و ترکیه و کانادا و... 

روانه می شود.

از بلندمرتبه سازی 
جلوگیری کردیم 

شهـــردار سابق تهران با ارائه 
گزارشی از عملکـــرد و اقدامات 
مدیریت شهری دوره پنجم، گفت: 
در دوره پنجم مدیریت شهری به 
سمت برنامه ریزی و ارائه خدمات 
به شهروندان حرکت کردیم. پیروز 
حناچی گفت: کاهش واگذاری تراکم 
بدون برنامه و خارج از طرح تفصیلی 
در این دوره از مدیریت شهری محقق 
شد. مدیریت شهری دوره پنجم با 
بلندمرتبه سازی مخالف نبود چرا 
که یکی از عارضه ها در کلانشهرها 
کمبود زمین است و راه حل آن هم 
استفاده از ظرفیت بلند مرتبه سازی 
است اما مدیریت شهری دوره پنجم 
با بلند مرتبه سازی بی برنامه مخالفت 
کرد و ضوابط بلند مرتبه سازی را 
به تصویب رساند و آنرا ابلاغ کرد. 
حناچی در ادامه به اقدامات صورت 
گرفته در حوزه متــرو اشاره کرد و 
گفت: توسعه حمل و نقل عمومی 
در این دوره در امتداد برنامه های 
پیشین بود. حدود ۴۰ کیلومتر طول 
مسیر و ۳۹ ایستگاه در این دوره به 

بهره برداری رسید.

 

     کلاف سردرگم تخلفات ساخت و ساز در دماوند    

 5 طبقه مجوز می گیرند، ۱۷ طبقه می سازند! 
   دادستان دماوند: نفوذ افراد صاحب منصب و ثروتمند، باعث افزایش ساخت و ساز غیرمجاز است

آرمان ملی: طــی ۵ ســال اخیر 
و با افزایش رشد جمعیتی در تهران، 
دو شهرستان ملارد و دماوند دارای 
بیشترین ساخت وساز غیرمجاز بوده اند. 
در شهرستان ملارد، سرریز افرادی که 
ساکن تهران بودند و با افزایش بیش 
از حد اجاره بها و قیمت ملک، قادر به 
ادامه زندگی نبودند، برای اسکان آنها، 
آپارتمان های چند طبقه در طول یک 
هفته با انشعابات غیر مجاز ساخته شد 
و در طرف مقابل آلودگی  هوای تهران، 
افراد ثروتمند ساکن تهران را به دماوند و 
کردان برای ساختن ویلا هجوم کشاند. 
حجم ساخت و ساز در این دو شهرستان، 
)مخصوصا( دماوند که ساکنان بومی 
بیشتری دارد، صدای مردم را درآورده 
است. با وجود اینکه تاکنون هزاران باب 
ویلا و ساخت و ساز غیرمجاز در مناطق 
شرق تهران به خصوص دماوند و گیلاوند 
توسط مقامات قضائی قلع و قمع شده 
است ولی باز هم تخلفات ساخت و ساز 

غیرمجاز در این مناطق ادامه دارد.
 افزایش بساز بفروش، در دماوند 

پیش از این حســن ابراهیمی بسابی 
دادستان دماوند به بسازبفروش هایی 
که با زیرپاگذاشتن مقررات، ساخت و 
سازهای غیرمجاز خود را به شهروندان 
تحمیل کرده اند هشدار داده بود: »اکثر 
ساخت و سازهای غــیر مجاز تخریب  
شده متعلق به افـــراد انـگشت نما و 

انگشت شمار معلوم الحال بوده که به 
دنبال سودجویی غیر متعارف هستند و 
تخریب ساخت و سازهای غیرمجاز  بعضا 
حاصل قانون شکنی  افراد خاطی مطلع 
به مقررات و یا مسامحه برخی عوامل 
نظارتی در ادارات مربوطه و یا هر دو 
بوده که منجر به  این همه حجم ساخت 
وساز و تصرف اراضی ملی شده که بعضا 
تکرار در تخریب دارد« گزارش هایی 
که از دور و نزدیک دماوند می رسد 
حاکی از آن است که با وجودی که در 
برخی شهرهای شرق استان از جمله 
رودهن، نباید پروانه ساخت و ساز بیش 
از ۵ طبقه صادر شود ولی همچنان 
ساختمان های ۷ طبقـــه در دســت 
احداث است که این بلندمرتـبه سازی 
بلای جان اهالی شــده است. به گفته 
شهروندان، ساخت و سازهای غیر مجاز 
به خصوص بلندمرتبه سازی به صورتی 
همسایه ها  خانه های  به  اشراف  که 

در ساخت و سازهای غیرمجاز دیده 
می شود، در دوره شورای شهر و شهردار 
سابق دماوند دیده می شود. شهروندان 
دماوند می گویند در یکی از پروژه های 
ساخت و ساز بلندمرتبه زمانی که 
شهروندان و همسایه ها به شهردار 
وقت اعتراض کردند که چرا جلوی 
این بلندمرتبه سازی گرفته نمی شود، 
شهردار دستور توقف کارهای پروژه را 
صادر کرد ولی پس از مدتی که آب ها 
از آسیاب افتاد مجددا ساخت و ساز 
بلندمرتبه در همان ساختمان شروع 
شد و این بی اعتنایی به خواسته مردم، 
زیر پاگذاشتن حقوق آنها و ریشخند 

شهروندان دماوندی است.
 جریمه  را به جان و دل می خرند 

یکی از اهالی دماوند در این باره به 
خبرآنلاین گــفته است: »با توجه به 
موقعیت شهرستــان دماوند و محیط 
زیست مناسب، نزدیکی به پایتخت و 

همچنین جاذبه های مختلف گردشگری 
و ییلاقی، هجـــوم افراد سودجو و 
فرصت طلب از سراسر کشور به دماوند 
زیاد شده است و این اشخاص با سرمایه 
گذاری روی پروژه های بلندمرتبه سازی، 
حقوق مردم بومی را از بین می برد. 
خیابان ها را شلوغ می کنند، آلودگی هوا 
و محیط را افزایش می دهند و بدون آنکه 
ضوابط شهرسازی و ساختمان سازی 
از جمله در نظر گرفتن پارکینگ را 
رعایت کنند، فقط به فکر ساختن بیشتر 
و در ارتفاع بالاتر و فروختن املاک خود 
دماوند  هستند.« گلایه شهروندان 
در حالی بیان می شود که دادستان 
دماوند هم گفته بود: کمبود امکانات 
لازم دستگاه ها در مقایسه با حجم کار، 
نفوذ افراد سودجو و صاحب منصب و 
دارای قــدرت مالی در دماوند از جمله 
دلایل افزایش ساخت و ساز غیر مجاز در 
دماوند است. از سوی دیگر شهردار سابق 
دماوند گفته بود شهرداری برای همه 
پرونده ها درخواست تخریب داده است 
ولی در عمل چیزی که مردم شاهد آن 
بودند متفاوت از سخن عباس صفری 
است. صفری گفته: تمام پرونده هایی 
که از سوی شهردار به کمیسیون ماده 
۱۰۰ ارجاع می شوند بدون استثنا با 
درخواست تخریب ارسال می شوند 
یعنی هیچ پرونده ای در کمیسیون ماده 

۱۰۰ نیست که مشمول جریمه شود.

 چرا دیه زن و مرد 
برابر نشد؟ 

معاون امور زنان و خانواده رئیس 
جمهوری در دولت دوازدهم، با اشاره 
به ارسال لایحه »برابری دیه زن و 
مرد« به قوه قضائیه برای اعلام نظر 
که توسط این معاونت تدوین شده 
است، گفت: دولت برای اعلام نظر 
این لایحه را به قوه قضائیه فرستاد 
و قوه قضائیه از ضرورت تشـخیص 
داد که با توجه به قوانین مــوجود 
ضرورتی برای این لایحــه وجود 
ندارد در حالی که ما این ضرورت را 
احساس می کردیم چراکه به دلیل 
برخی رویکردها در خصوص قوانین 
موجود، حس تبعیضی در زنان وجود 
دارد. معصومه ابتکار با بیان اینکه 
این معاونت ضرورت تصویب این 
لایحه را احساس می کرد، افزود: 
حس تبعیضــی در زن هــا به دلیل 
برخی رویکردها نسبت به قوانین در 
این خصوص وجود دارد، در حالی 
که این تبعیض ها در سیره اهل بیت 
وجود ندارد و برخی کج اندیشی ها 

کار را دشوار کرده است. 

/ تطبیق ص8


